
6

Ön szerint miért vált vonzó célponttá a 

patika?

Nem hiszem, hogy kifejezetten a gyógyszer-

tárak csábítanák manapság a bônözôket; úgy 

gondolom, hogy az elmúlt idôben valóban 

egyre gyakrabban elôforduló patikarablások 

a közbiztonság általános romlásával magya-

rázhatóak. Nézze, a gyógyszertárban is pénz 

forog, mint bármely kereskedelmi egység-

ben, így aztán miért ne épp egy patikát ra-

bolnának ki… Az enyémet is kirabolták évek-

kel ezelôtt, és ahogyan akkor, most is csak 

azt tudom mondani, hogy oda kell adni a 

pénzt, semmiféle ellenállást nem szabad ta-

núsítani egy fegyverrel hadonászó emberrel 

szemben, mert nincs drágább az életnél, és 

ezt komolyan gondolom.

Erre a fordulatra nem számítottam… Bizo-

nyára végiggondolta már, mit tehetett vol-

na azért, hogy ezt elkerülje. Mire jutott?

Persze, hogy gondolkoztam ezen, de higy-

gye el, hogy semmi olyasmit nem találtam a 

kollégáim mindennapi gyakorlatában, amit 

megváltoztatva nagyobb biztonságban tud-

hatnánk a gyógyszertárat. Nagy forgalmú pa-

tikákból talán érdemes napjában többször is 

elvinni a bevételt a bankba, de ez minden. 

Biztonsági ôrre ma senkinek sincs pénze — 

nyilván ez lenne a másik megoldás. 

A MGYK elnöke a szakminiszterhez és az 

önkormányzatokhoz fordult. Ön is úgy lát-

ja, hogy a patikák biztosítása közfeladat?

Mint mondtam, meggyôzôdésem, hogy a 

gyógyszertárakat is csak azért támadják meg, 

amiért a benzinkutakat vagy a bankokat: az 

ott talált készpénz reményében. Ilyen értelem-

ben valóban a közbiztonság javítása lehet a 

válasz ezekre a bûncselekményekre. Szerin-

tem az elnök úr is erre gondolt, amikor leve-

let írt a miniszternek és a települések szö-

vetségeinek. Nyilván nem arról van szó, hogy 

kifejezetten a patikák védelmét tartaná köz-

feladatnak — lévén ezek is magánvállalko-

zások, ilyen alapon bármely üzlettulajdonos 

kérhetne rendôri védelmet, ami nonszensz.

Ön szerint tehát a gyógyszerészeknek 

nincs más választásuk, mint átvészelni a 

közbiztonság javulásáig eltelô idôt?

Mondhatnám, hogy fogadjanak biztonsági 

ôröket, de mindketten tudjuk, hogy erre ma 

egyiküknek sincs pénze. Nem gondolom, 

hogy egy gyógyszertár bevétele valaha is le-

hetôvé tette volna ezt, de ma, amikor a pa-

tikák többségének amúgy is bajos megma-

radnia a liberalizált piacon, egészen biztos 

vagyok abban, hogy ez elképzelhetetlen. Így 

Patikarablók

Habár nehezen érthetó́ , mit remélnek a támadók, a 

helyzet az, hogy egyre több gyógyszertárat fosztanak 

ki: fegyverrel, maszkban fenyegetó́zó́  ismeretlenek mind 

gyakrabban viszik el a rendszerint kevéske bevételt. 

Február közepén volt nap, amikor két patikát is ki-

raboltak, egyet Veszprém megyében, egyet pedig a 

fó́városban. 

A Magyar Gyógyszerészi Kamara elnöke levélben fordult 

a rendészeti miniszterhez, illetve az önkormányzatok 

országos szövetségeihez azzal a kéréssel, hogy a rend-

ó́ rség, a polgáró́rség és a települések vezetó́ i eró́sítsék 

meg a közforgalmú gyógyszertárak biztonságát. 

Dr. Samu Antaltól, a Magángyógyszerészek Országos Szö-

vetségének alelnökétó́l kérdeztük, mit gondol a történtekró́l.



7

aztán tényleg nincs más megoldás, mint bíz-

nunk abban, hogy a rendôrség vagy a pol-

gárôrség nagyobb közbiztonságot teremt. 

Nekem személy szerint egyébként az a ta-

pasztalatom, hogy ez sem jelent garanciát: az 

én gyógyszertáram közelében ugyanis volt 

térfigyelô kamera, de hiába vannak felvételek, 

a tettes azóta sem került kézre.  

Fáczán Anna Margit

Szerkesztôségünk megkereste Molnár Gyulát, a TÖOSZ elnökét is:
  

Mint a Települési Önkormányzatok Országos Szövetségének (TÖOSZ) elnöke, 

jeleztem tagönkormányzataink felé, hogy azokon a településeken, ahol 

mûködik polgárôrség, az adott feltételek mellett fordítsanak kiemelt figyelmet 

a gyógyszertárak védelmére, valamint kértem a településeket, hogy ahol a 

jövôben új térfigyelô kamarákat kívánnak telepíteni, a helyszínek kijelölésekor 

azok a helyek, ahol közforgalmú patikák üzemelnek, kapjanak prioritást más 

területekkel szemben. Az önkormányzatok ennél többet nem tudnak tenni 

a gyógyszertárak biztonságáért. Üdvözlöm az országos rendôrfôkapitány 

sajtóban megjelent nyilatkozatát, melyben egyrészt ígéretet tett a rendszeres 

járôrözésre a patikák környékén, másrészt arra kérte a fôvárosi és a megyei 

kapitányokat, hogy mérjék fel a kiemelten veszélyeztetett gyógyszertárakat, 

és biztosítsanak számukra szigorúbb védelmet. A rendôrség és az 

önkormányzatok hatásköre eddig terjed ki, az ezen felüli, magasabb fokú 

biztonság kialakításáról pedig a patikáknak maguknak kell gondoskodniuk.


